
عليرضاوهابزاده:
چون ديدم يه سري اكانت صهيونيستي و 
جريان نفاق دارن اين حرف رو ميزنن گفتم 
بد نيست بدونن  برگشتن تهران. زدن سرباز 
در  خط مقدم جنگ با صهيونيست ها فقط از 

خود صهيونيست ها برمياد. 
مهرادنيكزاد:

پس��ران دكتر قاليباف پس از اتمام س��فر 
مجاهدانه به  لبنان به تهران بازگش��تند و 
دكتر قاليباف از  لبنان عازم ژنو شد. يه كار 
مثبت و دشمن س��وز ديگه قاليباف بردن 

بچه هاش در دل خطر بود. احسنت. 
محمداكبرزاده:

يك روز هم طول نكشيد و پروژه زدن قاليباف 
توسط اكانت هاي معلوم الحال دوباره استارت 
خورد. در بحبوحه  جنگ، همصدا با رس��انه 
دشمن يكي از بهترين و روحيه بخش ترين 
اقداماتمان در جبهه را تخطئه مي كنند. خدا 
به همه  ما بينشي عنايت كند كه منافع ملي 

را بفهميم و اقتضائات زمانه را درك كنيم. 
ميكائيلدياني:

راديكال ها كه كانديدايي در برابر  قاليباف 
در انتخابات داش��ت، در  انتخابات مانده و 
درك نمي كنه قاليباف رئيس مجلس ايران 
اس��ت و به نمايندگي از جمهوري اسلامي 
و براي انتقال پيام رهب��ري و ملت ايران به 

بيروت رفته! عبور كنيد از اين كينه ها! 
كيانمهزاد:

اي كاش آن چهره موجهي كه اين دوستان 
رسانه اي قبولش دارند يك سخنراني كرده 
و اعلام مي كرد انتخابات تمام ش��ده است. 
اگر پسر قاليباف رفته است لبنان بايد اين 
را دستاوردي كنيم و به رخ صهيونيست ها 
بكشيم كه مسئولان ايراني بچه شان را هم 
با خودش��ان مي آورند نه اينكه حاشيه اي 
درست كنيم كه اصل خبر را زير سؤال ببرد. 

اميرحسينيزدانپناه:
كاش جريانات سياسي و رسانه اي خاص، 
صبر مي كردند حداقل چند س��اعت از اين 
غرور ملي مي گذش��ت بع��د لجن پراكني 
را شروع مي كرد. پس��ر دكتر  قاليباف تنها 
در س��فر پرخطر لبنان و حضور در مناطق 
بمباران ش��ده بيروت پ��درش را همراهي 

مي كرد و بعد از آن به تهران بازگشت. اگر 
اين همراهي پدر و پسر در دل خطر، توسط 
شخص ديگري انجام مي ش��د قطعاً از آن 
حماسه ها مي ساختيد اما حيف كه قاليباف 
است و بايد تخريب شود! به خودتان بياييد، 

مقابل دشمن ايستاده ايم. 
كامرانعابدي:

  قاليب��اف دو تا پس��رش رو برد بي��روت زير 
بمبارون بعد خودش رفت ژنو اونا رو فرستاد 
تهران. شايعاتي درباره همراهي آنها در سفر به 
ژنو منتشر شده بود كه به طور كامل تكذيب 
مي شود. هدف اين ش��ايعات تنها مخدوش 
كردن دستاوردهاي اين سفر ملي است. خدايا 

ببخش نون پروژه بگيران رو آجر مي كنم. 

عباستقدسينژاد:
پسران دكتر  قاليباف به  ژنو نرفتن و پس از 
حضور مردانه در خرابه هاي لبنان در شرايط 
جنگي ب��ه ايران بازگش��تند. تخريبچي ها 
اما ظاهراً نانش��ان در تخريب است. ضمناً 

انتخابات هم تمام شده است. 
محمدحسينچاووشي:

س��فر جهادي دكت��ر قاليباف خيل��ي گنگ 
ب��ود! منطقه جنگ��ي و پر از پهپاده��اي رژيم 
صهيونيستي... پس��راي دكتر قاليباف هم در 
سفر بيروت همراه پدر بودن و مستقيم از بيروت 
برگشتن ايران! ياد يكي از علما افتادم؛ چندسال 
پيش پسرهاشو معرفي كرد و جهادي فرستاد 

سوريه تا كسي نگه شما هيچ كاري نكرديد. 

كاربريبانام»ادواك«:
قاليباف در س��فر خود به بيروت بخشي از 
ش��عار: بأِبى أنَتُْمْ وَ امُّى وَ أهْلى وَ مالى را با 
همراه بردن فرزندانش به دل آتش جنگ 
معنا كرد، وقتي هم كه راهي سوئيس شد 

فرزندانش به خاك وطن برگشتند. 
احمدروستايي:

برخي ها بس��يار آدم هاي عجيب و غريبي 
هس��تند. به هيچ عنوان از فضای انتخابات 
خارج نمي شوند و انگار وعده كرد ه اند رقيب 
انتخاباتي يعني دشمن خط اول! مي كوبند، 
راست و دروغ هم تفكيك نمي كنند، فقط 
مي كوبند! اينها به والله خيانت مي كنند به 

كشور. سرمايه ها را نابود مي كنند. 

زدن سرباز در  خط مقدم جنگ خطاست!
واكنشكاربرانشبكههاياجتماعي

بهحواشيايكهبرخيگروههايسياسيدربارهسفرقاليبافايجادكردند

برخياكانتهايرسانهايدرستدراوجحضوردكترمحمدباقرقاليباف،رئيسمجلسشوراي
اسلاميدرضاحيهلبنانبابرجستهكردنخبرهمراهياسحاق،پسردكترقاليباف،حواشياي
براياينس�فرايجادوآنرابهرانتتعبيركردند.آنهاگفتندفرزندانقاليبافپسازلبنانبا
دكترقاليبافبهسوئيسرفتهاست.درحاليكهاينخبرتكذيبوتصاويریازبازگشتپسران

قاليبافبهتهرانمنتشرشد،كاربرانازافراديكهاينحواشيرادامنميزنند،انتقادكردندو
گفتههايآنانراموجبناديدهگرفتناصلسفردانستند.آنهاتأكيدكردنداتفاقاًحضورفرزندان
رئيسمجلسدراينسفرپياممشخصيازشجاعتمسئولانايرانوآمادگيآنانبرايفداكردن
فرزندانشاندرراهاس�لامدارد.درادامهبخشهاييازواكنشهايكاربرانرامروركردهايم.

اينصفحهپيامه�ا،متنها،عكسنوش�تهاوخبرهايكوتاه
منتشرشدهدرفضايمجازيرابازنشرمیدهد.تلاشبراين
اس�تكهديدگاههاونظراتكاربرانانديش�مندش�بكههای

اجتماعیدرعرصهمكتوبهمديدهشود.

    تصویر منتخب

كميزيباييازرقصرنگهاببينيم   
»Iran Land«ازصفحهتوئيتري |

آسانترينراهاصلاحانسان
آيتاللهمصباحيزدي)ره(:

حافظ مي گويد: »دريغ و درد كه تا اين زمان ندانستم | كه كيمياي 
سعادت، رفيق بود، رفيق« آن قدر نقش رفيق در زندگى مهم است 
كه آسان  ترين راه برای اصلاح انس��ان، رفيق خوب شمرده شده 
بدون هيچ زحمت و هزينه  ای. اگر رفيق خوب باشد، انسان دوست 
دارد هميشه با رفيقش باشد. اگر ميليون  ها تومان خرج مي  كرديد 

كه فلان تغيير را در جوان ايجاد كنيد، نمي  توانستيد. 
خدا اين عامل را در وجود انسان قرار داده كه بتواند از آن بهره برداری 
كند اما به ش��رطى كه پدر و مادر و مربيان سعى كنند رفيق خوب 
برای فرزندشان فراهم كنند. البته رفيق زوري نمي  شود. مثلاً بگويد 
برو با فلانى رفيق ش��و! اينگونه كه نمي ش��ود؛ مربى بايد شرايطى 
فراهم كند تا اين دو با هم رفيق بشوند بدون اينكه تحميل كند. اگر 
تحميل كند، درست برعكسش را نتيجه مي دهد. دوستي، بهترين 

عامل برای تربيت همنوع و همسن و سال ها هستند. 
منبع:كانالتلگرامي»MESBAHYAZDI.IR«بهاستناد

بياناتآيتاللهمصباح)قدسسره(مورخ۱۳۸۵/۴/۱۵.

   آیينه نفس

ميدانرزملبنانرابايدطورديگريديد

كانال تلگرامي »مهارت هاي زندگي« نوشت: نمي توانيد به ساختن دنياي بهتر اميد داشته 
باشيد، مگر آنكه تك تك افراد اجتماع پيشرفت كنند. به اين منظور هريك از ما بايد علاوه 
بر اينكه به پيشرفت خود مي انديشد در برابر عموم افراد بشر نيز احساس مسئوليت كند. 

وظيفه ما اين است براي كساني كه مي توانيم مفيد واقع شويم. 

منصوره اخوان توئيت كرد: سيدحسن نصرالله براي ما يه آخوند در لبنان نبود. براي ما هويت 
شيعي كه هيهات منا الذله ميگه، درگير اختلافات داخلي و حواس پرت ها نميشه، مبارزي 
كه نماز صبحش قضا نميشه و حرام خدا رو به خاطر مبارزه حلال نميكنه، عمامه داره ولي 

عمامه اش لباس رزمه و خيلي از مفاهيمي كه عينيت نداشتن بود. 

حام��د تقدي��ري در كانال ش��خصي خود 
نوشت: من هميش��ه در معركه ها دوست 
داشتم بيرون بايس��تم و تلاش كنم خوب 
نگاه كنم و بعد اقدام كنم. خيلي از آدم ها با 
اندك تأملي وارد ميدان مي شوند و كمك 
كردن ه��ا را از جايي ش��روع مي كنند كه 
ديگران ش��روع كرده بودن��د. كمك هايي 
كه معم��ولاً همه در يك مس��ير اس��ت و 

موازي كاري ها به اوج مي رسد. 
يادم است در سيل هاي ايران، من حضور و 
كمك بانوان و فعال سازي كودكان را هدف 
خودم قرار دادم. در زلزله  كرمانشاه در ميان 
شلوغي كمك ها كه توزيعش خودش دردسر 
و مشكل ساز شده بود، اتصال ظرفيت ها به 
يكديگر و حل مشكلات روي زمين مانده و 

شنيدن درد دل مردم را هدف قرار داديم. 
اكنون گوشه اي نشسته ام و فكر مي كنم در 
جنگ لبنان ما كج��اي معركه ايم؟! بعضي 
رفتند كه معركه و ميدان را روايت كنند، اما 
راستش را بخواهيد من روايت خوب زيادي 
نديدم. من ب��ه طور كلي فهمي��دم مردم از 
خانه هايشان آواره ش��دند و مشكلات شان 
زياد است و نياز بسياري به كمك هاي مالي 

ما دارند. خب اينكه خبر است و نه روايت! 
اي��ن را از اول ه��م مي توانس��تيم حدس 
بزني��م. روايت هاي دوس��تان در ميدان ما 
چه تأثيري روي ما و مردم گذاشته است؟! 
ما نيازمن��د روايت هاي متفاوت��ي از زنان، 
بچه ها، خانه ه��ا، زندگي ه��ا و... از ميدان 
هستيم. اگر خوب روايت كنيم همه  مردم 
براي كمك به مردم لبنان و فلسطين صف 
مي كشند، اما الان مردم چقدر درگير جنگ 

لبنان و فلسطين هستند؟! 
من اگر بودم اكن��ون گروه بان��وان فعال را 
ب��ه لبنان مي ب��ردم ك��ه الان مي��دان رزم 
بان��وان خيلي مه��م اس��ت. آن وقت تلاش 
مي كردم بانوان لبناني مس��تقر در مدارس 
و اقامتگاه ه��اي موق��ت را فعال ك��رده تا با 
كمك آنها بچه هاي نس��ل ميدان را تربيت 
كنيم. براي راه افتادن مدرسه ها و درس ها، 
آموزش ه��ا و مهارت ه��ا، گفتمان ه��ا و 

انديش��ه ها، روايت ها و نوشتن ها همه  شان 
را فعال مي كردم. 

من اگر بودم علاوه بر اينك��ه بانوان از طلا و 
مال شان به لبناني ها و فلسطيني ها كمك 
كردند، مي گفتم وظيفه پشتيباني از بانوان و 
بچه هاي ايشان چه در ميدان، چه در محتوا 
و چه در پشتيباني امكانات با شماست. بعد 
تش��كل ها و گروه هايي در لبنان و در ايران 
درست  و به يكديگر وصل مي كردم تا جبهه  
بزرگ بانوان جبهه مقاومت، شكل گرفته و 

يكديگر را ياري كنند. 
من اگر بودم ديپلماس��ي تعلي��م و تربيت 
مقاومت را فعال  و معلم ها را به شبكه تعليم 
و تربيت لبنان و فلسطين متصل مي كردم تا 
براي بچه هاي آنجا هم محتوا توليد كنند و 
بدانند ما در گفتمان انقلاب اس��لامي مرز 

نداريم. 
تاريخ هم ثبت كرده اس��ت اين ميدان رزم 
ديگر مردانه نيس��ت. ميداني ك��ه بيش از 
40هزار نف��ر زن و بچه را به خ��اك و خون 
كش��انده، ميدان همه است. دلم مي خواهد 
ميدان را جور ديگر ببين��م، جور ديگر وارد 

شوم، جور ديگر عمليات كنم. 

بدونخيرخواهينميتوانبهدنيايبهتراميدداشت سيدحسننصراللهنمادهويتشيعيبود

 چرا خدا مشتي يهودي ژاندارم امريكا را
 بر ميليون ها مسلمان مسلط مي كند؟

كانال رسمي »بنياد شهيد مطهري« در 
ايتا به استناد صفحه ۱۱۲ كتاب »عدل 
الهي« بياناتي را از استاد شهيد مرتضي 
مطهري)ره( به اشتراك گذاشت. شهيد 
فرموده اند: هيچ مردمي از بدبختي به 
خوشبختي نمي رسند مگر اينكه عوامل 
بدبختي را از خود دور سازند و بالعكس 
يك ملت خوش��بخت را خدا بدبخت 
نمي كند مگر آنكه خودشان موجبات بدبختي را براي خويش فراهم آورند. ما ناله داريم كه چرا خدا 
يك مشت يهودي ژاندارم امريكا را بر 700 ميليون مسلمان به صورت هاي مختلف نظامي، سياسي، 
فكري و اقتصادي مسلط مي كند؟ چرا صد ميليون عرب در جنگ پنجم ژوئن شكست خوردند؟ 
چرا خدا مسلمانان را عزت نمي دهد؟ چرا قوانين طبيعت را به نفع مسلمين نمي  چرخاند؟ عصباني 
مي شويم، شب از غصه بي خواب مي  مانيم، رنج مي بريم و ناله مي كنيم، دعا و استغاثه مي كنيم ولي 
مستجاب نمي شود.پاسخي كه قرآن به ما مي دهد يك جمله است: »انّ الله لا يغير ما بقوم حتّي 
يغيروا ما بانفسهم « )رعد/۱۱(. خدا قانون خود را عوض نمي كند. ما بايد خودمان را عوض كنيم. ما 
غرق در جهالتيم، در فساد اخلاق غوطه  وريم، هيچ گونه وحدت و اتفاق نداريم و در عين حال توقع 
داريم  خدا ناصر ما و ياور ما باشد! ما براي يك حادثه كوچك هزار قسم شايعه مي سازيم، دروغگويي 
و نادرستي را شيوه خود قرار داده ايم و از هر فضيلتي تبري جسته و استعفا كرده ايم و در عين حال 

مي خواهيم بر دنيا هم آقايي و سيادت داشته باشيم! اين نشدني است.

در حاشيه كتاب فاخر تاريخ، نقاشي هاي كودكانه نكشيد
وحيد يامين پور در كانال تلگرامي خود در واكنش به س��فر دكتر محمدباقر قاليباف، رئيس 
مجلس شوراي اسلامي به بيروت نوشت: كار قاليباف براي لبناني ها اينطور روايت مي شود؛ 
رئيس مجلس ايران كه همرزم ژنرال قاسم سليماني است، در ميان تهديدات اسرائيل خودش 
هواپيما را تا فرودگاه بيروت هدايت كرده و حالا زير گشت زني پهپادهاي اسرائيلي از مناطق 
بمباران ش��ده ضاحيه كه لحظه به لحظه در خطر بمباران هاي جديد است، بازديد مي كند. 
حالا قاليباف مي گويد: ايران هميشه حامي شماس��ت. براي دقايقي از معركه  »چيپ« زد و 
خورد هاي انتخاباتي بيايند بيرون. ما مأموريت هاي تاريخي داريم. در حاشيه كتاب فاخر تاريخ، 

نقاشي هاي كودكانه نكشيد. 

بايد هزينه حمايت از اسرائيل را حداكثري كرد
حميدرضا مقصودي در كانال شخصي 
خود در پيام رسان ايتا نوشت: اسرائيل، 
كيف پول هاي پشتيبان بزرگي دارد. 
بنابراين هر ضربه اقتصادي مستقيم به 
خود اين رژيم، جبران مي ش��ود مگر 
آن كه ضربه حياتي باشد. اما بهتر آن 
است كه هزينه وجود اين رژيم براي 
پشتيبانانش حداكثر شود آنقدري كه 
وجود اين رژيم به صرفه نباشد. به عنوان مثال گفته مي ش��ود ۲00 ميليارددلار هزينه اضافي 
دورزدن درياي سرخ است. سفارش ساخت هم آنقدر كم ش��ده كه كشتي ها هم با ۲0 درصد 
ظرفيت خالي جابه جا مي شوند. فشارهاي تورمي را هم در نظر بگيريد و... البته برآوردهاي ما نشان 

مي دهد، هزينه بسيار بيش از اينهاست.بنابراين بايد استراتژي هاي اينچنيني را توسعه داد. 

ملاك كاميابي چيست؟ موفقيت يا سعادت؟
مسعود عالمي نيسي، عضو هيئت علمي 
دانش��گاه علامه طباطبائ��ي)ره( در 
كانال ش��خصي خود در پيام رس��ان 
»بله« نوشت: يكي از كاركردهاي مهم 
نظ��ام تعليم وتربي��ت تعريف صحيح 
م��لاك كامياب��ي اس��ت. نوجوانان و 
جوانان اقدامات، رفتارها، هدفگذاري 
و انگيزه خود را با متر و خط كش ملاك 
كاميابي تعيين مي كنند و انجام مي دهند. چند دهه اي است كه موفقيت در رسانه ها و پس  از آن 
در مدرس��ه و خانواده به عنوان ملاك كاميابي مطرح مي شود و عموماً موفقيت به معناي شغل 
مناسب، درآمد خوب، كسب مقام و شهرت، پست مديريتي و مانند آن نشان داده مي شود. اينها 
خوب هستند، اما ملاك كاميابي نيستند، زيرا ابزار هس��تند، ابزاري براي يك هدف. آن هدف 
سعادت است. ملاك صحيح كاميابي سعادت است و نه موفقيت. اگر اين ملاك به درستي تعريف 
شود، مي توانيم انتظار داشته باشيم كه افراد در آينده به سعادت نزديك تر خواهند بود، اما اگر 
صحيح تعريف نشود، ممكن است موفقيت را به دست آورند، اما سعادتمند نمي شوند، چون ياد 
نگرفته اند كه اين ابزار را براي كدامين هدف استفاده كنند. وقتي ملاك كاميابي سعادت باشد، 
آن وقت براي نوجوانان و جوانان اهداف تعريف و تبيين مي ش��وند؛ اهدافي چون تأثيرگذاري و 
ارائه خدمت مشخص به ديگران. در آن صورت مشخص مي شود كه اين پول يا موقعيت مديريتي 
بايد صرف چه چيزي شود؟! اما وقتي ملاك كاميابي موفقيت باشد، تنها ابزارها و رسيدن به آنها 

تعريف و تبيين مي شوند و افراد اهداف را گم مي كنند.

10 فرمان براي تفكر استراتژيك
كانال تلگرامي »آكادمي مديريت استراتژيك« به اشتراك گذاشت: دكتر مجتبي لشكربلوكي 

در كتاب فرامين و فنون تفكر استراتژيك،۱0 فرمان براي تفكر استراتژيك برشمرده است:
فرمان ۱: نيت متمركز )هدف گيري و هدف گرايي( داشته باشيد. 

فرمان ۲: در جست وجوي پرسش هاي ناگفته و پاسخ هاي نايافته باشيد. 
فرمان 3: متمركز بر عواملي باشيد كه هم متمايزكننده باشد هم ممتازكننده. 

فرمان 4: در هر رخداد و روندي، در جست وجوي فرصت و منفعت استراتژيك باشيد!
فرمان 5: هميشه خاطره هاي متعدد از آينده در ذهن سازمان داشته باشيد. 

فرمان 6: سيستم خلق ارزش را از نو بيافرينيد. 
فرمان 7: دايره انتخاب ها و گزينه هاي خود را گسترش دهيد. 

فرمان 8: مدام فرضيه پردازي و فرضيه آزمايي كنيد!
فرمان 9: بازي برد برد طراحي كنيد. 

فرمان ۱0: چرخه هاي زاينده و پاينده ايجاد كنيد.

تصوير، مهم ترين مؤلفه جنگ هاي جديد
محمد رستم پور در توئيتي نوش��ت: مهم ترين مؤلفه جنگ هاي جديد، 
»تصوير« است. تلقي يا ترسيمي كه در ذهن دشمن، مردم خودتان و طرف 
ثالث مي سازيد. سفر وزير خارجه و اعضاي كميسيون امنيت ملي، نماز نصر 
در سايه تهديدات و سفر رئيس مجلس به بيروت با خلباني شخص او، يك 

پيام را منتقل مي كند: ابتكار و اسلحه و فرمان در دست ايران است. 

آينده علم بر شانه هاي هوش مصنوعي
مينا مهرنوش توئيت كرد: با اهدای نوبل شيمي به سه دانشمندي كه 
با توسل به  هوش مصنوعي ساختار س��ه بعدي پروتئين را از توالي آن 
پيش بيني كردند، بيش از پيش جايگاه هوش  مصنوعي در آينده   علم و 
فناوري روشن شد. اينكه مجموعه علمي نوبل جوايز فيزيك و شيمي 
۲0۲4 را به  دانش��منداني اهدا كرد كه به كمك اين پديده شگرف به 
اكتشافات رسيدند، گوياي آينده اي است كه قطعاً روي شانه هاي هوش 

مصنوعي ساخته خواهد شد. 

فهم با درس به دست نمي آيد
كانال »اندكي تفكر« در ايتا نوشت: با درس خوندن فهم آدم بالا نمي رود. چه 
بي سوادهايي كه درس��ت انتخاب كردند و چه باسوادهايي كه غلط انتخاب 
كردند. چه باسوادهايي كه هزاران دل شكستند و چه بي سوادهايي كه هزاران 
دل آباد كردند. فهم و شعور، صرفاً با كلاس و كتاب به دست نمياد، بلكه انسان 
براي رشد فكري خودش بايد برنامه داشته باشد. بالا بردن سطح فكري با اقدام 

عملي ممكن است، نه اينكه تنها به كسب يه سري مطالب دلخوش كنيم.

 چرا صهيونيست ها
 از بخشي از اپوزيسيون بهترند؟!

عبدالله گنجي در توئيتي نوشت: صهيونيست ها از بخشي از اپوزيسيون جمهوري 
اسلامي بهترند! چرا؟ صهيونيست ها براي وطن جعلي و غصبي حاضرند بكشند و 
كشته شوند، اما اين جماعت حاضرند وطن واقعي و اجدادي خود را مفت بفروشند 

تا دلشان خنك شود. اين حد از كثيف بودن حيرت آور است.
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